Peace in the Middle East – PP Script
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	Shots of  fighting, soldiers etc.
	Music fades
Presented by Mick Roberts
	Music fades
介绍人：米克·罗伯茨

	Peace in the Middle East
	Israel and the Middle East seem to constantly dominate our news agenda.  Every week we hear about troubles in Israel and Palestine.  Suicide bombings, car bombs and shootings seem to be an almost daily occurrence. Many consider the situation to be impossible to resolve. 
	以色列和中东像不断地主导我们的新闻舞台。每周我们都能听到以色列和巴勒斯坦的争端。自杀性炸弹、汽车炸弹和阻击几乎每天都有发生。许多人认为这种情形不可能解决。

	Shot of UN building
	Others try, but have so far failed to produce any lasting peace. But how has the situation become so bad, why did the fighting start in the first place and will it ever be resolved? 
	其他人想解决这个问题，但至今没有任何持久的和平。但是，这种情形怎么变得如此糟糕，战争首先是如何开始的，这个问题能被解决吗?

	On screen graphics
	In this film we will look at the origins of the troubles in the Middle East, examine the role of the Lord Jesus Christ in the problem, and explain how God has a plan for lasting peace, not only in the Middle East, but the whole world. 
	在这部影片中我们将探讨中东纠纷的起源，研究主耶稣在这个问题上的作用，解释神对持久和平有什么计划，不单单是为了中东，而且还为了全世界。

	Map of Israel
	God’s plan is centred on the nation of Israel, and we have the chance to be part of it, if we want to be.  
	神的计划集中于以色列的国，如果我们愿意，我们就有机会参与这个计划。

	Bible Shot
	Many Christians often refer to the teachings of Jesus and the contents of the New Testament, but ignore the Old, considering this to simply be the book of the Jews.  But if you think about it, Jesus was a Jew, who lived in Israel and frequently referred back to Old Testament prophecies!  The Old Testament contains the history of the nation of Israel which helps us make sense of the current situation, and also prophecies about their future. 
	许多基督徒常常提及耶稣的教训和新约圣经的内容，但忽视旧约，认为旧约只是犹太人的书。但如果你们想一想，耶稣是一名犹太人，他生活在以色列并常常谈及旧约圣经的预言！旧约圣经包含了以色列民族的历史，它有助于我们了解当前的形势，并且预知未来。

	Word Map
	Jesus lived in Israel, right at the centre of the earth’s land masses, in the place that God had especially chosen.  This is a strategic location as it sits right in between, Europe, Asia and Africa.  It has often been tramped through by invading armies on their way to the North or South of the area.  It is no wonder that it remains a fiercely contested part of the planet today!  God’s choice of this land was deliberate, for he referred to it as: 
	耶稣生活在以色列，地球陆地的中心，在神特别挑选的地方。这是战略要地，因为它位于欧洲、亚洲和非洲之间。侵略军常常经过此地到达北方或南方。难怪今天它依然是地球上人们激烈争夺之处！神选择这块地是经过深思熟虑的，因为他这样说：

	Quote onscreen

(Quote 1.wma)
	Deut 11:11-12

“A land for which the LORD your God cares; the eyes of the LORD your God are always on it, from the beginning of the year to the very end of the year.”
	申命记11:11-12
“地，是耶和华你神所眷顾的；从岁首到年终，耶和华你神的眼目时常看顾那地。”

	Globe Shot
	God chose a location right at the centre of the world to place his people.  God chose to use the Jewish people to reveal his plan for Salvation for ALL of mankind.  Its central component was his son the Lord Jesus Christ. 
	神在世界的中心选择了一个位安置他的百姓。神选用犹太人，揭示对全人类拯救的所有计划。主要因素是他的儿子主耶稣基督。

	Shots of World Capitals
	He was not born in Washington, London or Moscow, but Israel.  Due to it’s location at the centre of 3 of the world’s continents, this was the ideal place for the saviour to be born 2000 years ago.  It is little wonder that the rise of Christianity spread so rapidly throughout Asia and Europe.  It was the ideal launch pad. 
	他不是出生在华盛顿、伦敦或莫斯科，而是出生在以色列。由于位于世界三大陆的中心位置，所以此处是救世主在2000年前诞生的理想之处。基督教的崛起并在亚欧如此迅速传播并不希奇。那是理想的发射台。

	Face with Israel and  Lebanon flags 
	2000 years on, people are still watching Israel, including the ongoing dispute between her neighbours.  Just as the death and resurrection of the Lord Jesus took place at the centre of the earth, so the final phase of God’s purpose will happen there. 
	2000年后，百姓仍在注视着以色列，包括他们与邻国间的争端。就像耶稣的死亡与复活发生在世界中心一样，神的最终目的也将在那里实现。

	Wailing Wall Shot
	Jesus and the Jews are scheduled to meet in Jerusalem, when they will at last accept him as their Saviour and Messiah.  He will rescue them from their troubles and once again make them the centrepiece of God’s plan for the world.  God has a plan, which is now in its final phase. 
	耶稣和犹太人计划相聚在耶路撒冷，他们将最终接受他为自己的救世主和弥赛亚。他要把他们拯救出痛苦，再次使他们成为神对这个世界计划的核心。

	Why is Israel the Key?
	Sting
	毒钩

	Israel Flag
	So why should the nation of Israel be the key to world peace?  The history of the Jewish people is unlike any other nation.  Called to be the people of God, they have endured more turmoil and travail than any other people.  So why has God persevered with a nation that often appeared unwilling to go along with His purpose? 
	所以，为什么以色列国应成为世界和平的关键呢?犹太民族的历史不同于其它任何民族。他们被称作神的子民，忍受了比其它任何民族更多的动乱与痛苦。那么，神为何坚持使用一个常常不顺从自己目的的民族呢?

	Moses and Pharaoh drawing
	The people of Israel became a Nation, whist they were slave in Egypt, and were rescued from there by a Hebrew called Moses, who had been bought up as an Egyptian. 
	以色列民成了一个国家，他们在埃及做奴隶，被一个叫摩西的希伯来人拯救出埃及，摩西是作为一名埃及人长大的。

	Tabernacle drawing
	After a traumatic few years wandering, God settled them in a land and gave them a distinctive law and form of worship.  In this time they became a Kingdom.  
	经历数年痛苦的浪荡生活后，神将他们安置在一块地上，赐予他们与众不同的律法以及崇拜的形式。这时他们建立了一个国家。

	David drawing
	God chose their Kings and directed their national life, bringing them good or bad experiences, according to their behaviour.  When things were bad, he allowed their enemies to overrun them and eventually deport them.  
	神挑拣他们的国王，指导他们的国家生活，根据他们的行为让他们体验恶与善，情形恶劣时，神允许他们的敌人蹂躏他们，最终驱逐他们。

	Maps of Exodus
	First the northern tribes were taken to Assyria and then the southern ones to Babylonia, which is  modern day Iraq.  The Kingdom ended then and was never re-established with a king. 
	最初北方部落被带到亚述，后来南方部落被带到巴比伦尼亚，即现代的伊朗。天国从此灭亡，并从未重建。

	Micah drawing
	All through their chequered history, the nation of Israel had longed for a deliverer who would save them from all their troubles.  Old Testament prophecies foretold a coming King who would reign in Israel for a long time and be triumphant and victorious in everything.  Here is just one of those prophecies: 
	纵观他们被征服的历史，以色列国一直渴望一位救世主，把他们拯救出所有的痛苦。旧约圣经的预言预报有一个王将来要长期统治以色列，在每件事情上得胜。下面仅仅是其中的一个预言：

	Quote onscreen

(Quote 2.wma)


	Isaiah 9:6-7

For unto us a child is born, 

Unto us a son is given; 

And the government will be upon his shoulder. 
And his name will be called 
Wonderful, Counsellor, Mighty God, 
Everlasting Father, Prince of Peace.

Of the increase of his government and peace there will be no end, upon the throne of David and over his kingdom, to order it and establish it with judgment and justice from that time forward, even forever. 
The zeal of the Lord of hosts will perform this.


	以赛亚书9:6-7
因有一婴孩为我们而生；

有一子赐给我们。

政权必担在他的肩头上；

他名称为：

奇妙策士、全能的神、

永在的父、和平的君。

他的政权与平安必加增无穷。他必在大卫的宝座上治理他的国，以公平公义使国坚定稳固，从今直到永远。
万军之耶和华的热心必成就这事。


	Torah Role
	Whenever they were in trouble, the Jews would turn to promises like these and then would look for their Messiah.  When the Messiah did come, in the form of Jesus, he had to deal with a bigger problem than that of national sovereignty of political independence.  
	犹太人每当遇到困难，就寻找这些应许，然后寻找他们的弥赛亚。当作为耶稣的弥赛亚果真到来时，他要解决比政治独立、民族主权更大的事情。

	Shot of World
	Jesus came to deal with the world-wide problem of sin – the greatest enemy of all and one which affects everyone. However, the Jews were simply looking for their Messiah to overthrow their current oppressors, the Romans.  They were less interested in the Kingdom of God which Jesus talked about and were more interested in the Kingdom of Israel. So they rejected God’s Messiah and conspired to have him crucified by the Romans. 
	耶稣要处理全世界罪的问题–这是影响每个人最大的敌人。但是，犹太人寻找他们的弥赛亚只是为了推翻他们目前的压迫者罗马人。他们不太关心神的国，而更加关心以色列的国。所以，他们拒绝神的弥赛亚，共谋让罗马人钉死他。

	On screen graphics
	But why choose Israel?  Quite simply the nation of Israel was representative of ALL mankind.  What they did, we would have done too given the opportunity.  Everyone puts their national and self interests first.  That’s why the world is still at war.  So why did God choose Israel and not America or Britain or whatever our national identity is?  Here’s the answer: 
	但是神为何选择以色列呢?相当简单，以色列国是全人类的代表。他们做的事，我们也有机会。每个人都首先考虑国家和自己的利益。所以，这个世界仍处于战争中。所以，为什么神选择以色列而不是美国、英国或其它国家呢?答案就在这里:

	Quote onscreen

(Quote 3.wma)


	Deut 7:7-10

“The LORD did not set his love on you nor choose you because you were more in number than any other people, for you were the least of all peoples; but because the LORD loves you, and because he would keep the oath which he swore to your fathers, the LORD has brought you out with a mighty hand, and redeemed you from the house of bondage, from the hand of Pharaoh king of Egypt.” 


“Therefore know that the LORD your God, he is God, the faithful God who keeps covenant and mercy for a thousand generations with those who love him and keep his commandments; and he repays those who hate him to their face, to destroy them. he will not be slack with him who hates him; he will repay him to his face.” 


	申命记7:7-10

“耶和华专爱你们，拣选你们，并非因你们的人数多于别民，原来你们的人数在万民中是最少的。只因耶和华爱你们，又因要守他向你们列祖所起的誓，就用大能的手领你们出来，从为奴之家救赎你们脱离埃及王法老的手。”

“所以，你要知道耶和华你的神，他是神，是信实的神；向爱他、守他诫命的人守约，施慈爱，直到千代；向恨他的人当面报应他们，将他们灭绝。凡恨他的人必报应他们，决不迟延。”

	On screen graphics


	God chose Israel because:

· He loves them

· He had sworn a solemn oath to their forefathers about their descendants

· He had brought them out from Egypt when they were slaves

· God keeps his promises

· He demands love from His people
	神选择以色列是因为：

- 他爱他们
- 关于他们的子孙他曾许下庄严的誓言
- 当他们是奴隶时他曾救他们出埃及
- 神遵守他的应许
- 他希望百姓爱他

	On screen graphics
	God made some promises to a man called Abram, who was the forefather of Israel.  The promises were: 
	神对以色列的祖先，一个叫作亚伯拉罕的男人作应许这些应许是:

	Quote onscreen

(Quote 4.wma)


	Ge 12:2-3

“I will make you a great nation;
I will bless you and make your name great; 
and you shall be a blessing. 

I will bless those who bless you, and I will curse him who curses you; 
and in you all the families of the earth shall be blessed.” 


	创世记12:2-3

我必叫你成为大国。我必赐福给你，叫你的名为大；你也要叫别人得福。

为你祝福的，我必赐福与他；那咒诅你的，我必咒诅他。地上的万族都要因你得福。


	Quote onscreen
	This nation is Israel.  They would possess the land of Canaan: 
	这个国就是以色列。他们将拥有迦南地：

	Quote on screen

(Quote 5.wma)
	Ge 12:6-7

Abram passed through the land to the place of Shechem, as far as the terebinth tree of Moreh. And the Canaanites were then in the land. 
Then the LORD appeared to Abram and said, “To your descendants I will give this land.” And there he built an altar to the LORD, who had appeared to him.


	创世记12:6-7

“亚伯兰经过那地，到了示剑地方、摩利橡树那里。那时迦南人住在那地。耶和华向亚伯兰显现，说：‘我要把这地赐给你的后裔。’亚伯兰就在那里为向他显现的耶和华筑了一座坛。”

	Quote on screen
	There was one special descendant who would bring victory over all their enemies. 
	有一个特别的后裔，将战胜所有的敌人。

	Quote onscreen

(Quote 6.wma)
	Ge 22:15-18

“By Myself I have sworn, says the LORD, because you have done this thing, and have not withheld your son, your only son— blessing I will bless you, and multiplying I will multiply your descendants as the stars of the heaven and as the sand which is on the seashore; and your descendants shall possess the gate of their enemies. In your seed all the nations of the earth shall be blessed, because you have obeyed My voice.”
	创世记22:15-18

“耶和华的使者第二次从天上呼叫亚伯拉罕说：‘耶和华说：你既行了这事，不留下你的儿子，就是你独生的儿子，我便指着自己起誓说：论福，我必赐大福给你；论子孙，我必叫你的子孙多起来，如同天上的星，海边的沙。你子孙必得着仇敌的城门，并且地上万国都必因你的后裔得福，因为你听从了我的话。’”

	Abram drawing
	This was Jesus. This is why God chose Israel as a nation, so that Abraham would have many descendants,  both those by birth and those who were from other nations who would follow his faithful example.  He was to become father of all those who believe in the promises of God. 
	这个人是耶稣。因此，神让以色列成为一个国，使亚伯拉罕有许多后裔，包括在以色列出生和其他国里愿意以他为榜样的人。他要做所有信仰神之应许的人的父。

	Paul drawing
	The apostle Paul tells us this in his letter to the Galatians that there would be one special descendant born of Abraham’s line – the Lord Jesus Christ. 
	使徒彼得在写给迦拉太弟兄的信中告诉我们，亚伯拉罕有一位特殊的后裔–主耶稣基督。

	Quote on screen

(Quote 7.wma)
	Gal 3:16

Now to Abraham and his seed were the promises made. He does not say, “And to seeds,” as of many, but as of one, “And to your seed,” who is Christ.
	迦拉太书3:16

“所应许的原是向亚伯拉罕和他子孙说的。神并不是说‘众子孙’，指着许多人，乃是说‘你那一个子孙’，指着一个人，就是基督。”

	Whose Land Is It?
	Whose Land Is It?
	它是谁的地?

	Map
	One of the big questions to be resolved in the Middle East is that of territory and land ownership.  The question is the same for Gaza, the West Bank, Jerusalem and the entire land known as Israel.  Everybody is arguing about ownership and rights of occupation. 
	在中东要解决的一个大问题是领土的归属权。无论是加沙、西岸、耶路撒冷以及以色列全地都是同样的问题。每个人都在争辩领土的归属权和所有权。

	Split screen – on screen graphics
	Palestinians maintain that the land is theirs as they have occupied it for 2000 years and this gives them absolute title.  They say they have been ousted from their land by force. 
	巴勒斯坦人认为这地属于他们所有，因为他们已经拥有2000年，这是他们绝对的权利。他们说自己被武力剥夺了应有的地。

	Split screen – on screen graphics
	The Israelis point out that they were there first – from about 1400 BC until they were displaced in 70 and 132 AD.  They claim they have purchased large tracts of land from previous occupiers.  They say they haven’t just taken it. 
	以色列共和国指出他们首先居住在那里–从大约公元前1400年直至公元70年和132年被转移。他们称从以前的居住者那里购买了大量的地。他们说自己只是未曾拥有过。

	UN Flag 
	The situation has been further complicated by various wars.  In 1947, the UN voted to partition the land between the Jews and the Arabs.  However, the Palestinians refused to recognise the state of Israel and Israel began claiming back Palestinian occupied parts of the land as their own.  What we are left with today is a complicated and dangerous position of stale- mate with neither side willing to compromise. 
	现在的形势由于各种战争更为复杂了。1947年，联合国投票同意在犹太人和阿拉伯人之间划分该地。但是，巴勒斯坦人拒绝承认以色列国，以色列又提出巴勒斯坦被占领土是他们自己的地。今天我们面临一种复杂与危险的僵局状态，任何一方都不愿意妥协。

	Dome of the Rock
	On top of this there is the problem of Jerusalem.  The Palestinians want to make this their capital, but the city is sacred to three religions – the Jews, Christians and Muslims. 
	首要是耶路撒冷的问题。巴基斯坦人想以之作为他们的首都，但该市对于三大宗教－犹太人、基督徒和穆斯林来说都是神圣之地。

	Bible Shot
	In any political settlement that might be reached, one important consideration is likely to be overlooked, All land belongs to God: He formed it, and he alone owns it.  As the Psalmist observed: 
	无论达成怎样的政治解决方案，一个重要的因素可能被忽视，那就是所有的地都属于神：他创造了这地，只有他才能拥有这地。正如诗篇作者说的那样：

	Quote on screen

(Quote 8.wma)
	Psalm 24:1

The earth is the LORD’s, and all its fullness,
the world and those who dwell therein.
	诗篇24:1

“地和其中所充满的，世界和住在其间的，都属耶和华。”

	Quote on screen
	And as the apostle Paul once said, God has given the nations a right for occupation,  but not forever:
	正如使徒保罗曾经说过，神要使万族的人都有居住的权利，但并非永远：

	Quote on screen

(Quote 9.wma)
	Acts 17:24-27

God, who made the world and everything in it …He has made from one blood every nation of men to dwell on all the face of the earth, and has determined their pre-appointed times and the boundaries of their dwellings, so that they should seek the Lord.
	使徒行传17:24-27

“创造宇宙和其中万物的神…他从一本造出万族的人，住在全地上，并且预先定准他们的年限和所住的疆界，要叫他们寻求神。”

	Earth shot
	There is a time coming – and all indications are that it will come quite quickly - when God will call all nations to account for the way they have occupied his earth.  We are told he will “destroy those who destroy his earth” when he sends his King to reign here.  Then the kingdoms of this world will become: 
	神将召来万族解释自己占领土地的方法，这个时间即将到来，所有迹象都表明马上就要到来了。当他差遣他的国王到这里来统治的时候，我们知道他将“败坏那些败坏世界之人”。然后到来他的世界的国:

	Quote on screen

(Quote 10.wma)
	Rev 11:15

“the kingdoms of our Lord and his Christ and he shall reign forever”
	启示录11:15

“主和主基督的国；他要作王，直到永永远远。”

	Bible Shot
	We have already seen that the things that happened in Israel were designed to be helpful and educational to all nations – which is why God chose land for his nation to occupy right in the centre of the earth.  The laws God gave them made it clear that theirs was a conditional right of possession, not an absolute one.
	我们已经看到在以色列发生的事情对于万族的百姓都是有帮助和有教育意义的–正因此，神在世界的中心选择该地供他的国使用。神赐予他们的律法清楚地表明，他们拥有这地是有条件的，而不是绝对的。

	Bible Shot
	Their right of possession was dependent upon their behaviour, just as our prospects of long term survival in God’s Kingdom on earth are dependent on our behaviour before God. 
	他们的占有取决于他们的行为，就好像我们长期在天国的前途取决于我们在神面前的行为一样。

	Golden Calf .
	God was a very tolerant and long suffering landlord and He accepted many of His tenant’s failures. 
	神是一位极其宽容、长时间受苦的地主，他接受承租人一次又一次的违约。

	Deportation pics
	Even when the situation seemed hopeless, God tried to bring his people to their senses.  They were deported – Northern Israel to Assyria; Southern Judah to Babylon – but only for 70 years.  When the next generation returned, God sent them further prophets and gave them support in their attempts to re-establish a relationship with Him. 
	即使情形看似绝望，神也想方设法使他的百姓理解。他们被驱逐–从北以色列到亚述；从南犹太到巴比伦–但只有70年。当下一代返回时，神向他们差去更多的先知，支持他们重建与他的关系。

	Bethlehem shots
	400 years later, there was an even greater chance to find a better way forward.  It was in Bethlehem, near to Jerusalem, that God’s son was born to the virgin Mary.  It was the greatest opportunity ever given to Israel to come back to God.  Jesus explained that he had come to bring them back to God.  He said: 
	400年后，有一个更大的机会能找到一种更佳的方法。那是在耶路撒冷附近的伯利恒，童女玛利亚生下了神的儿子。那是以色列人归于神最伟大的机会。耶稣解释他来要将他们带回到神的身边。他说：

	Quote on screen

(Quote 11.wma)
	John 14:6

 “I am the way, the truth, and the life. No one comes to the Father except through Me.”
	约翰福音14:6

“我就是道路、真理、生命；若不藉着我，没有人能到父那里去。”

	Shot of Shepherd and sheep
	But Israel did not accept Jesus as their Messiah.  Jesus was sent to “the lost sheep of the house of Israel”. But they did not recognise him and instead they killed the shepherd that was sent to save them. 
	但以色列人没有接受耶稣为他们的弥赛亚。耶稣被差遣到“以色列家迷失的羊”但他们不认他，相反他们杀死了这个被差去拯救他们的牧羊人。

	Vineyard shot
	In a parable which Jesus told during the last weeks of his ministry, he spoke of some tenants of a vine yard who had repeatedly failed what was due to the landlord.  Jesus said that a new tenancy was now to be given: 
	耶稣在他传教的最后几周里曾说过一个比喻，他说一些葡萄园的租户反复没有履行对地主的职责。耶稣说现在要租给新的租户:

	Quote on screen

(Quote 12.wma)
	Matt 21:41-45

“He will destroy those wicked men miserably, and lease his vineyard to other vinedressers who will render to him the fruits in their seasons.” 


I say to you, the kingdom of God will be taken from you and given to a nation bearing the fruits of it. … Now when the chief priests and Pharisees heard His parables, they perceived that He was speaking of them. 
	马太福音21:41-45

“要下毒手除灭那些恶人，将葡萄园另租给那按着时候交果子的园户。

所以我告诉你们，神的国必从你们夺去，赐给那能结果子的百姓…祭司长和法利赛人听见他的比喻，就看出他是指着他们说的。”

	Titus arch 
	Thus it came about, exactly as Jesus foretold, and 30 years after his execution the Jewish people were over run by the Romans – first the inhabitants of Galilee and then the rebel army in Jerusalem.  
	结果，正如耶稣所预言的那样，在他被杀害30年后，犹太人受罗马人蹂躏–首先是加利利的居民，然后是耶路撒冷的叛军。

	Holocaust pictures x3
	The exile scattered them all over the world in search of refuge and recognition. What followed was nearly 2000 years of persecution which led to the concentration camps where six million Jews perished, just because they were Jewish.  It was the grimmest imaginable outworking of the ancient curse: 
	流放使他们被分散在世界各地，寻求庇护与承认。随之而来的是近2000年的迫害，结果导致在集中营六百万犹太人被屠杀，仅仅因为他们是犹太人。那是古代诅咒难以想象最残酷的事情:

	Quote on screen

(Quote 13.wma)


	Deut 28:64-67

“Then the LORD will scatter you among all peoples, from one end of the earth to the other, and there you shall serve other gods, which neither you nor your fathers have known—wood and stone. And among those nations you shall find no rest, nor shall the sole of your foot have a resting place; but there the LORD will give you a trembling heart, failing eyes, and anguish of soul. Your life shall hang in doubt before you; you shall fear day and night, and have no assurance of life. In the morning you shall say, ‘Oh, that it were evening!’ And at evening you shall say, ‘Oh, that it were morning!’ because of the fear which terrifies your heart, and because of the sight which your eyes see.”
	申命记28:64-67

“耶和华必使你们分散在万民中，从地这边到地那边，你必在那里侍奉你和你列祖素不认识、木头石头的神。在那些国中，你必不得安逸，也不得落脚之地；耶和华却使你在那里心中跳动，眼目失明，精神消耗。你的性命必悬无定；你昼夜恐惧，自料性命难保。你因心里所恐惧的，眼中所看见的，早晨必说，巴不得到晚上才好；晚上必说，巴不得到早晨才好。”

	The Return of the Jews
	Sting
	毒钩

	David Ben Gurion shots in library.
	In May 1948 David Ben Gurion stood up in the Library in Tel Aviv to declare the state of Israel re-established.  It was the end of a remarkable process but, more amazingly still, it was the very thing that had been predicted by the prophets thousands of years before.  The Jewish people were back in their ancient land. 
	1948年5月大卫·本·古理安在特拉维夫图书室宣布以色列国重建。那是一种非凡经历的结束，但更令人惊奇的是，这件事早已在数千年前被先知预言过。犹太人将返回到他们古老的地上。

	Bible Shot
	The prophets had foretold that after the Jews were scattered throughout the earth into every nation, they would eventually return to a desolate and unfruitful land.  They were destined to inhabit it and make it fruitful and fertile one again.  That is what the prophets had foretold. 
	先知预言在犹太人被分散到全世界每个国家后，他们最终将要返回到荒芜人烟的不毛之地。他们要居住在那里，再使土地肥沃、果实累累。那就是先知的预言。

	Map of Jews returning
	In 1948, the Jews returned to the land, just as God said they would.  The mechanisms that brought about their return have to do with political movements and national decisions.  But their return is not the result of human actions alone.  Everything that has happened was overseen and directed by God. 
	1948年，正如神所说的那样，犹太人返回到该地。他们的返回必须伴随政治运动以及国家的决策。但他们的返回不单单是人类行动的结果。凡发生的事情都被神预见、受神的指导。 

	Israel flag
	God never leaves Himself without people who witness to his purpose.  Long ago he chose the Jewish people to be his witness to all nations, as the prophet Isaiah explained:  
	神总叫他的百姓为他的目的作见证。很久以前，神选择犹太人为各族的百姓作见证，正如先知以赛亚解释的那样:

	Quote on screen

(Quote 14.wma)


	Is 43:10

“You are My witnesses,” says the LORD, 

 “and My servant whom I have chosen, 
  that you may know and believe me, 
  and understand that I am he.“
      
	以赛亚书43:10

“耶和华说：你们是我的见证，

我所拣选的仆人。既是这样，

便可以知道，且信服我，

又明白我就是耶和华。”

	Israel flag
	The whole of God’s purpose is bound up in the future of the Jewish people.  The Lord Jesus made that plain, and so did the apostles, even the one who was specifically the apostle to the Gentiles:
	神的全部目的关系到犹太人的未来。主耶稣说得清清楚楚，使徒们也是如此，甚至是外邦人的使徒:

	Quote on screen

(Quote 15.wma)
	John 4:22

We know what we worship, for salvation is of the Jews.


	约翰福音4:22

我们所拜的，我们知道，因为救恩是从犹太人出来的。


	Quote on screen

(Quote 15.wma)
	Acts 28:20

“For this reason therefore I have called for you, to see you and speak with you because for the hope of Israel I am bound with this chain.”
	使徒行传28:20

因此，我请你们来见面说话，我原为以色列人所指望的，被这链子捆锁。

	Quote on screen

(Quote 15.wma)
	Acts 26:6,7

“Now I stand and am judged for the hope of the promise made by God to our fathers. To this promise our twelve tribes, earnestly serving God night and day, hope to attain.”
	使徒行传26:6，7

现在我站在这里受审，是因为指望神向我们祖宗所应许的；这应许，我们十二个支派，昼夜切切地侍奉神，都指望得着。

	Bible Shot
	As we said earlier, the Jews represent the action of all mankind, and they are no worse than the rest of us.  What happened to them is that they were closer to God than were  any other nation and had a higher calling to be God’s representatives on earth.  Alas they failed, and as a result they had to endure 2000 years of suffering. The prophet Jeremiah foretold the worldwide dispersion and the eventual re gathering of the Jews:  
	正如我们前面所说，犹太人代表了全人类的行为，他们不比我们其他人更坏。只是他们比其他民族更接近神，受神的召唤在地球上做神的代表。可惜他们失败了，结果他们必须忍受2000年的痛苦。先知耶利米曾经预言到犹太人被分散到全世界以及最终的重聚:

	Quote on screen

(Quote 16.wma)


	Jer 30:10-11

“Therefore do not fear, O my servant Jacob,” says the LORD, “nor be dismayed, O Israel; for behold, I will save you from afar, and your seed from the land of their captivity.  Jacob shall return, have rest and be quiet, and no one shall make him afraid.” 

“For I am with you,” says the LORD, “to save you; 
 though I make a full end of all nations where I have scattered you, yet I will not make a complete end of you.  But I will correct you in justice, and will not let you go altogether unpunished.”


	耶利米书30:10-11

“故此，耶和华说：我的仆人雅各啊，不要惧怕；以色列啊，不要惊惶；因我要从远方拯救你，从被掳到之地拯救你的后裔；雅各必回来得享平靖安逸，无人使他害怕。”

“因我与你同在，要拯救你，也要将所赶散你到的那些国灭绝净尽，却不将你灭绝净尽，倒要从宽惩治你，万不能不罚你。这是耶和华说的。”


	
	The prophet Ezekiel predicted the changes that have now occurred to the productivity and development of the land: 
	先知以西结所预言的变化现在已经发生，这地生机勃勃，迅速发展：

	Quote on screen

(Quote 17.wma)
	Eze 36:8-11

“But you, O mountains of Israel, you shall shoot forth your branches and yield your fruit to my people Israel, for they are about to come.  For indeed I am for you, and I will turn to you, and you shall be tilled and sown. I will multiply men upon you, all the house of Israel, all of it; and the cities shall be inhabited and the ruins rebuilt.  I will multiply upon you man and beast; and they shall increase and bear young; I will make you inhabited as in former times, and do better for you than at your beginnings. Then you shall know that I am the LORD.”
	以西结书36:8-11
“以色列山哪，你必发枝条，为我的民以色列结果子，因为他们快要来到。看哪，我是帮助你的，也必向你转意，使你得以耕种。我必使以色列全家的人数在你上面增多，城邑有人居住，荒场再被建造。我必使人和牲畜在你上面加增；他们必生养众多。我要使你照旧有人居住，并要赐福与你比先前更多，你就知道我是耶和华。”

	
	The prophets describe the political environment that was to exist when the Jews returned to the land: 
	先知描述了当犹太人返回到这地时的政治运动:

	Quote on screen

(Quote 18.wma)
	Zec: 12: 2-3

“Behold, I will make Jerusalem a cup of drunkenness to all the surrounding peoples, when they lay siege against Judah and Jerusalem. And it shall happen in that day that I will make Jerusalem a very heavy stone for all peoples; all who would heave it away will surely be cut in pieces, though all nations of the earth are gathered against it.”
	撒迦利亚书:12:2-3

“我必使耶路撒冷被围困的时候，向四围列国的民成为令人昏醉的杯；这默示也论到犹大,那日，我必使耶路撒冷向聚集攻击他的万民当作一块重石头；凡举起的必受重伤。”

	Jews at wailing war
	All these predictions have come true, or are coming true.  The Jews have returned to their land, but they have been subjected to more pressure and difficulty than any other nation has ever experienced. 
	所有这些预言已经成为现实，或正成为现实。犹太人已经返回到他们的地，但是他们比其它各民族都经受了更多的压力和困难。

	Israel at war.
	From the Declaration of Independence in 1948 onwards, the Israelis have been under attack from nations around them and they have had to fight to survive. 
	从1948年宣布独立以来，以色列共和国受到了邻国的进攻，他们必须战斗才能生存。

	Question mark
	But are they still the people of God?  Or is God working through them to bring about his purpose despite them? 
	但他们仍然是神的百姓吗?还是仅管如此，神仍通过他们工作实现他的目的呢?

	Scaffolding
	Are they like scaffolding around a building, necessary for the construction phase then dismantled and then taken away when the work is completed? 
	他们像房子周围的脚手架，造房时必需，造好时又被拆除和拿走吗?

	Question mark
	How can a nation which is largely humanist and unbelieving be called “The people of God”?  What has to happen next? 
	一个相信人道主义、不信神的国怎么可以被称作“神的百姓”?下一步会发生什么事呢?

	Still God’s People?
	Sting
	毒钩

	Theodore Herzl
	During the nineteenth century, the dream of a Jewish return to their ancient land was revived and given political momentum.  Theodore Herzi was an Austro-Hungarian Jew who was a journalist, and he began to mobilize Jewish opinion by arranging a series of Zionist Conventions, 
	犹太人回归他们古地的梦想在十九世纪再次复苏，并被赋予了政治运动。西尔多·赫尔兹是一名奥地利-匈牙利的犹太人，记者，他安排了一系列的犹太复国主义运动大会，着手动员犹太人的观点，

	Convention
	the first in Basle, Switzerland.  It was his conviction that the time had come to marshal public opinion and persuade politicians that getting the Jews back home would be good for them, and good for the world. 
	最早在瑞士的巴塞尔。他深信那时该是会集政治观点、说服政治家相信犹太人返回家园不仅益于犹太人，而且有益于世界的时候了。

	Photo of “The Jewish State”
	In 1896 Herzl published “The Jewish State”.  It was not a religious pamphlet, far from it!  God and His prophecies were no where to be seen, instead it was a straight forward political appeal for a new Jewish state.    It was an uphill struggle, but things began to move in the right direction. Some very rich Jews purchased land in Palestine and encouraged Jews to settle there and farm the land.  Some began to move back as settlers.

 
	1896年赫茨尔出版“犹太国”。那不是一本宗教小册子，远非如此!书中找不到神及其预言，而是直接在政治上呼吁建立新的犹太国。这好比一次攀登高山的运动，但事情已向着正确的方向发展。有些富有的犹太人在巴勒斯坦购买土地，鼓励其他的犹太人在那里定居、耕作。有些人作为移民返回。

	Chaim Weissman


	A Jewish chemist – Chaim Weissman – made a discovery which was a valuable contribution to the British military success in the First World War and was rewarded when the British Government   
	一名叫钱姆·韦斯曼哈的犹太人化学家在第一次世界大战中的一项发现为英国军事获得成功作出巨大的贡献，并因此获得巨大的奖赏。

	Balfour Declaration

 X2
	made the “Balfour Declaration” in 1917 to say they would support the re-establishment of a Jewish presence in Palestine.  Anti-Jewish feelings continued to run high in may countries leading to Adolph Hitler’s attempt to exterminate the entire race.  When 6 million Jews perished in the gas chambers of Europe the worlds conscious was stirred as never before.

The UN voted to partition the land between Jew and Arab, Russia and America agreeing that it was the best solution. 
	1917年“贝尔福宣言”称他们将支持犹太人在巴勒斯坦重建国家。但反犹太人的情绪在许多国继续高涨，导致阿道夫·希特勒试图灭绝整个种族。当6百万犹太人被欧洲的毒气室杀灭时，世人的感觉从未受到如此巨大的震憾。

联合国投票划分犹太人和阿拉伯之间的地，俄罗斯和美国认为那是最佳的解决方案。

	Bible Shot
	None of this was obviously the work of God, but indeed it was!  God works behind the scene to accomplish his purpose, and thus his ancient nation was reborn. 
	这看似明显不是神的工作，但又确实是神的工作!神在幕后工作实现他的目的，因此，古国又重生了。

	1948 photo
	The Provisional Government bought into existence hastily in 1948 was a humanist and socialist one.  There was no recognition of God’s purpose.  So how could God allow a faithless people regain possession, when they had lost possession in the first place because of their faithlessness?  The answer tells us a lot about the God of the Bible and His marvellous kindness towards people who are in great need of his help, even when they don’t recognise that need. 
	1948年匆匆忙忙成立的临时政府是人道主义和社会主义的政府。它没有承认神的目的。所以，他们最初因为不信而失去了这地，现在神怎么可能允许他们重新获得这地呢?答案为我们讲述了圣经的神以及他对待那些需要帮助的百姓如何仁慈，即使他们认识不到那种需求。

	Earth shot
	For nearly 2000 years, God has waited and watched, but now He is taking action.  It is the first step in the process of regaining control of the world and its government.  The Jews are back in their ancient land, because prophecy needs them to be there for the return from heaven of their King – the Lord Jesus Christ.  He was once asked to foretell the signs that would lead to His return.  This is what he said: 
	近2000年，神等待与观察，但现在他采取行动了。这是重新控制世界及其政府的第一步。犹太人现在返回到他们的古地，因为预言需要他们回到那里，为的是他们的王－主耶稣基督从天上返回。有一次门徒要他预告他再临的迹象。下面就是他回答的话:

	Quote on screen

(Quote 19.wma)


	Luke 21:23-27

“But woe to those who are pregnant and to those who are nursing babies in those days! For there will be great distress in the land and wrath upon this people. And they will fall by the edge of the sword, and be led away captive into all nations. And Jerusalem will be trampled by Gentiles until the times of the Gentiles are fulfilled.”

“And there will be signs in the sun, in the moon, and in the stars; and on the earth distress of nations, with perplexity, the sea and the waves roaring; men’s hearts failing them from fear and the expectation of those things which are coming on the earth, for the powers of the heavens will be shaken. Then they will see the Son of Man coming in a cloud with power and great glory. Now when these things begin to happen, look up and lift up your heads, because your redemption draws near.”


	路加福音21:23-27

“当那些日子，怀孕的和奶孩子的有祸了！因为将有大灾难降在这地方，也有震怒临到这百姓。他们要倒在刀下，又被掳到各国去。耶路撒冷要被外邦人践踏，直到外邦人的日期满了。”

“日、月、星辰要显出异兆，地上的邦国也有困苦；因海中波浪的响声，就慌慌不定。天势都要震动，人想起那将要临到世界的事，就都吓得魂不附体。那时，他们要看见人子有能力，有大荣耀驾云降临。”


	Bible 
	Long before Jesus was born, and so well before his missionary began, the prophets had foretold that he would be rejected by the Jews.  Nothing takes God by surprise.  There was an offer of a rebirth for the nation of Israel 2000 years ago, but they rejected it.  When Jesus returns, the offer will be made again, but this time to Jew and Gentile alike. 
	早在耶稣诞生之前，在他的传教开始之前，先知已经预言他会受到犹太人的拒绝。神对任何事情都不会感到惊讶。2000年前神让以色列国重生，但他们拒绝了。当耶稣返回时，神会再次提出这样的要求，但这次同样针对犹太人和外邦人。

	Baptism
	By belief and baptism ALL people can be cleansed and purified, and put their faith in the Lord Jesus Christ. 
	通过信仰和洗礼，所有的百姓都能被洗得干干净净，并信仰主耶稣基督。

	Quote on screen

(Quote 20.wma)


	Zec 12:10: 13:1

“I will pour on the house of David and on the inhabitants of Jerusalem the spirit of grace and supplication; then they will look on me whom they pierced. Yes, they will mourn for him as one mourns for his only son, and grieve for him as one grieves for a firstborn.”

“In that day a fountain shall be opened for the house of David and for the inhabitants of Jerusalem, for sin and for uncleanness.”


	撒迦利亚书12:10:13:1

“我必将那施恩叫人恳求的灵，浇灌大卫家和耶路撒冷的居民。他们必仰望我，就是他们所扎的；必为我悲哀，如丧独生子，又为我愁苦，如丧长子。”

“那日，必给大卫家和耶路撒冷的居民开一个泉源，洗除罪恶与污秽。”

	Jews by wailing wall
	The Jews are still God’s special people, but they are not yet completely in favour with God.  When they do return, a new household of faith will be created from people of all nations, not just Israel. 
	犹太人仍然是神特别的子民，但他们没有完全认同神。当他确实返回时，他将为各族百姓建立新的信仰之屋，而不仅仅只是为了以色列。

	Jerusalem – Future World Capital
	Sting
	毒钩

	Jerusalem x3
	Earlier on we mentioned that Jerusalem was such a troubled place as it was being fought over by 3 religions.  Well unlikely as it might seem to some, the future of the world is to be decided at Jerusalem because it is there that Christ will reign as King. That was the promise the angel Gabriel made to Mary, the mother of Jesus when she was told she was to give birth to the Son of God:
	前面我们曾说过耶路撒冷是一个麻烦之地，因为3种信仰相互争斗。有些人未必明白世界的未来要在耶路撒冷决定。因为基督要在那里统治为王。那是玛利亚，耶稣的母亲要生下神的儿子时天使加百利对她应许的话：

	Quote on screen

(Quote 21.wma)
	Luke 1:31-33

“And behold, you will conceive in your womb and bring forth a son, and shall call his name JESUS. He will be great, and will be called the Son of the Highest; and the Lord God will give him the throne of his father David.  And he will reign over the house of Jacob forever, and of his kingdom there will be no end.”
	路加福音1:31-33

“你要怀孕生子，可以给他起名叫耶稣。他要为大，称为至高者的儿子；主神要把他祖大卫的位给他。他要作雅各家的王，直到永远；他的国也没有穷尽。”

	Drawing of Temple 
	The throne of David was in Jerusalem – it was there he reigned over Israel in about 1000 BC.  From that city kings ruled for over 400 years until the Kingdom was lost.  But the prophets of God were insistent on two things: 
	大卫的王座在耶路撒冷–公元前1000年他就在耶路撒冷统治以色列。各国王在这座城市统治400多年，直至灭国。但神的先知对两件事情坚持不懈:

	Graphics on screen
	The Kingdom will return to Jerusalem and

It will be ruled over by a marvellous King. 
	神的国将回到耶路撒冷，由一位了不起的王作统治。

	Earth
	That King will be the Lord Jesus Christ, and he will make Jerusalem the centre of the world, which will give praise and glory to God.  The world will at last become a fit place for God’s people to live in, as God had always intended it should be. 
	那个王就是主耶稣基督，他将使耶路撒冷成为世界的中心，世人将赞美神和荣耀神。这个世界将最终成为神的百姓生存的理想之地，因为神一直都有这个意思。

	Bible 
	Just what this world will be like can be understood by piecing together the various pictures the prophets painted of the glorious future of Jerusalem.  As we look at them, bear in mind that if you want to be part of this wonderful future, you have to do something about it now. Only through belief and baptism can we hope to share in this Kingdom. 
	我们将先知描绘耶路撒冷荣耀未来的各种图画拼合一起，就能理解这个世界将会是什么模样的。当我们观察这些图画时，请牢记在心，如果你们想享有这个奇妙未来，现在就必须做某些事情。只有通过信仰和洗礼，我们才有希望分享这个国。

	Quotes on screen

(Quote 22a.wma)


	Psa 102:13-16

You will arise and have mercy on Zion; for the time to favour her,  yes, the set time, has come…
So the nations shall fear the name of the LORD, and all the kings of the earth your glory.
For the LORD shall build up Zion; he shall appear in His glory. 


	诗篇102:13-16

“你必起来怜恤锡安，因现在是可怜他的时候，日期已经到了…
世上诸王都敬畏你的荣耀。

因为耶和华建造了锡安，在他荣耀里显现。


	Quotes on screen

(Quote 22a.wma)


	Isaiah 2:3-4

Many people shall come and say, 

“Come, and let us go up to the mountain of the LORD, to the house of the God of Jacob; he will teach us his ways, and we shall walk in his paths.” 


For out of Zion shall go forth the law, and the word of the LORD from Jerusalem.    


He shall judge between the nations, and rebuke many people; they shall beat their swords into ploughshares, and their spears into pruning hooks; 
nation shall not lift up sword against nation, neither shall they learn war anymore. 


	以赛亚书2:3-4

必有许多国的民前往，说：

“来吧，我们登耶和华的山，奔雅各神的殿。主必将他的道教训我们；我们也要行他的路。

因为训诲必出于锡安；耶和华的言语必出于耶路撒冷。

他必在列国中施行审判，为许多国民断定是非。他们要将刀打成犁头，把枪打成镰刀。这国不举刀攻击那国；他们也不再学习战事。


	Quotes on screen

(Quote 22a.wma)
	Zec 14:16

It shall come to pass that everyone who is left of all the nations which came against Jerusalem shall go up from year to year to worship the King, the LORD of hosts, and to keep the Feast of Tabernacles.
	撒迦利亚书14:16

“所有来攻击耶路撒冷列国中剩下的人，必年年上来敬拜大君王万军之耶和华，并守住棚节。”


	Quotes on screen

(Quote 22a.wma)
	Psa 122:6-7

Pray for the peace of Jerusalem: “May they prosper who love you.  Peace be within your walls,  prosperity within your palaces.”
	诗篇122:6-7
“你们要为耶路撒冷求平安：‘耶路撒冷啊，爱你的人必然兴旺！愿你城中平安！愿你宫内兴旺！’”


	Quotes on screen

(Quote 22a.wma)


	Zec 8:22-23

“Many peoples and strong nations shall come to seek the LORD of hosts in Jerusalem, and to pray before the LORD.” 



“Thus says the LORD of hosts: ‘In those days ten men from every language of the nations shall grasp the sleeve of a Jewish man, saying, “Let us go with you, for we have heard that God is with you.”’ “ 


	撒迦利亚书8:22-23

“必有列邦的人和强国的民来到耶路撒冷寻求万军之耶和华，恳求耶和华的恩。”

“万军之耶和华如此说：在那些日子，必有十个人从列国诸族中出来，拉住一个犹大人的衣襟，说：‘我们要与你们同去，因为我们听见神与你们同在了。’”

	Flag in Jerusalem
	The nation of Israel and the city of Jerusalem have a great future in store.  When the Jewish people accept their true King, the Lord Jesus Christ, it will signal the end of war and the beginning of peace.  People who live under the ruler ship of the Lord Jesus Christ will be privileged to see the world run as it really should be.
	以色列国和耶路撒冷城前景光明。当犹太人接受他们的真王，主耶稣基督时，就标志着战争的结束与和平的开端。百姓在主耶稣基督的统治下就有权利看到一个真实的世界。

	Baptism
	Those who have prepared now through faith and baptism will be given eternal life.  
	现在通过信仰和洗礼作准备的人们就能得永生。

	Graves
	Those who have now died, but also chose to follow Jesus will be resurrected, just as he was, and also share in this Kingdom.
	那些现在已经去世，但也选择跟随耶稣的人将被复活，就像耶稣一样，也能分享他的国。

	Earth
	Jew and Gentile are destined to find their true place together at the close of this age and the start of the new one which is to come.  Be sure to there be preparing for it now, before it is too late.
	犹太人和外邦人注定要在这个时代结束和新时代开端时共同找到他们的真正位置。务必现在就作好准备，免得悔之晚也。

	
	Thank you for watching

CALS Production
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